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Spørgsmål nr. 246 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren i forlængelse af samrådet den 27. august 2019 

om rekordhøje sagsbehandlingstider oplyse, om det er korrekt, 

at der på grund af manglende ressourcer optages færre politistu-

derende på politiskolen, end der er kapacitet til? Og er ministe-

ren i bekræftende fald indstillet på at skaffe de fornødne midler, 

så det fremadrettet sikres, at der er fuld optag på politiskolen 

svarende til skolens kapacitet.”

Svar:

Optaget på Politiskolen i 2019 afspejler det niveau, der politisk er aftalt i 

forbindelse med politiets og anklagemyndighedens flerårsaftale for 2016-

2019. Der er således ikke tale om, at der pga. manglende ressourcer optages 

færre politistuderende på politiskolen end det, som er politisk besluttet. 

Hertil kommer, at regeringen med finanslovforslaget for 2020 vil styrke po-

litiet gennem et meroptag på 150 politistuderende i 2020. Dermed har rege-

ringen afsat finansiering til at kunne videreføre udvidelsen af politistyrken i 

indeværende flerårsaftaleperiode fra 2016 til 2019, hvor der har været et 

meroptag på i alt 600 politistuderende svarende til et gennemsnitligt mero-

ptag på 150 politistuderende årligt. 

På den baggrund forventer Rigspolitiet, at der i alt vil skulle optages 648 po-

litistuderende i 2020, hvilket er en stigning i forhold til det planlagte optag 

i 2019. Med meroptaget i 2020 på 150 politistuderende vil der ved udgan-

gen af 2020 være ca. 11.250 politibetjente i dansk politi. 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet desuden ind-

hentet en udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Optaget af politistuderende på Politiskolen fra 2016 til 2019 er 

et resultat af det politisk besluttede meroptag på i alt 600 politi-

studerende i 2016-2019 ifm. hhv. flerårsaftalen samt finanslovs-

aftalen for 2018 med henblik på at udvide politistyrken med 600 

politibetjente i perioden, således at der ved udgangen af 2019 er 

i alt ca. 11.100 politibetjente i dansk politi.

Fra 2016 til 2019 har det samlede niveau for politistuderende 

været påvirket af afgangen fra politiet som følge af bl.a. pen-

sion. Kombinationen af en høj afgang af politibetjente i perio-

den, sammenlignet med årene inden, og det politisk besluttede 
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meroptag har betydet, at det samlede optag i perioden har ligget 

på et meget højt niveau, jf. tabel 1. 

Tabel 1
Optag på Politiskolen 2014-2020

Antal 2014 2015 2016 2017 2018 2019
Forventet 

2020

Optag på Politiskolen 192 336 600 752 656 549 648

I 2016 er der optaget i alt 600 politistuderende, i 2017 er der op-

taget i alt 752 politistuderende, og i 2018 er der optaget 656 poli-

tistuderende. 

I 2019 er der indtil nu optaget 453 politistuderende, og der for-

ventes aktuelt et yderligere optag i 2019 på 96 politistuderende, 

så det samlede forventede optag i 2019 udgør 549 politistude-

rende. 

Grunden til, at optaget i 2019 forventes at ligge på et lavere ni-

veau end de foregående år skyldes dels forventningerne til af-

gangen i 2019, der ligger på et lavere niveau end de foregående 

år, dels at det fulde meroptag på i alt 600 politistuderende alle-

rede er gennemført. Der var således ca. 11.100 politibetjente i 

dansk politi allerede i februar 2019. Optaget af politistuderende 

i den resterende del af 2019 planlægges således efter at skulle 

opveje for afgangen fra politiet, således at antallet af politibe-

tjente fortsat udgør ca. 11.100 ved udgangen af 2019.

I perioden er kapaciteten på Politiskolen blevet tilpasset efter det 

meget høje antal studerende. Det er bl.a. sket gennem midlerti-

dige udvidelser af kapaciteten på Politiskolen i Brøndby gen-

nem bl.a. nye lejemål i tilknytning til og opstilling af pavillion-

løsning på skolen i Brøndby og leje af bygninger i Jonstrup-lej-

ren. Desuden har der med etableringen af politiskolen i Vestdan-

mark kunnet uddannes politistuderende på politiets Midlertidige 

Uddannelsescenter Vest (UCV) siden efteråret 2018.         

Med regeringens beslutning om et meroptag på 150 politistude-

rende i 2020, samt de nuværende forventninger til afgangen, 

planlægges på nuværende tidspunkt med et samlet optag på 648 

studerende i 2020. Optaget af politistuderende vil løbende blive 

tilpasset i forhold til afgangen med henblik på at opnå det aftalte 

meroptag ved udgangen af 2020.”
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